ΑΡΧΑΙΑ ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΓΛΩΣΣΑ Α΄ ΓΥΜΝΑΣΙΟΥ
Γ΄ κλίση ουσιαστικών
Οι κατηγορίες των ουσιαστικών της γ΄ κλίσης
· Καταληκτικά λέγονται όσα αρσενικά και θηλυκά σχηματίζουν την ονομαστική του ενικού με την κατάληξη -ς, π.χ. ἥρω-ς, ἰχθύ-ς 
· Ακατάληκτα λέγονται όλα τα ουδέτερα και κάποια αρσενικά και θηλυκά που σχηματίζουν την ονομαστική του ενικού χωρίς κατάληξη, π.χ. χιών, ἠχώ 
· Μονόθεμα λέγονται αυτά που σχηματίζουν όλες τις πτώσεις από ένα μόνο θέμα.
· Διπλόθεμα λέγονται αυτά που σχηματίζουν τις πτώσεις με δύο θέματα. 
· Φωνηεντόληκτα λέγονται όσα έχουν χαρακτήρα φωνήεν, π.χ. ἥρω-ς ἥρωο-ς, πόλι-ς πόλε-ως 
· Συμφωνόληκτα λέγονται όσα έχουν χαρακτήρα σύμφωνο, π.χ. κόραξ κόρακ-ος, σωλήν σωλῆν-ος 
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	Παρατηρήσεις στις καταλήξεις των ονομάτων της γ' κλίσης 
Από τα ονόματα της γ' κλίσης:
· Τα αρσενικά και τα θηλυκά έχουν σ' όλες τις πτώσεις τις ίδιες καταλήξεις· 
· Το ι και το α στη λήγουσα των ονομάτων της γ' κλίσης είναι βραχύχρονα: ἡ γνῶσις, τὸν ἀγῶνα.
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Φωνηεντόληκτα 
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	Παρατηρήσεις
Τα φωνηεντόληκτα σε -ις ή -υς:
1. στη γενική του ενικού έχουν κατάληξη -ως (αντί -ος) και τονίζονται στη γενική του ενικού και του πληθυντικού στην προπαραλήγουσα αντίθετα με τον κανόνα. 
2. σχηματίζουν:  α) την αιτιατική του ενικού με την κατάληξη -ν (τὴν πόλι-ν), β) την κλητική του ενικού χωρίς κατάληξη, π.χ. ὦ πόλι, 



	Φωνηεντόληκτα καταληκτικά μονόθεμα σε  -εὺς (γεν. -έως)
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Παρατηρήσεις
Στα φωνηεντόληκτα σε -εὺς
1. Το υ του χαρακτήρα αποβάλλεται πριν από φωνήεν: βασιλεὺς > βασιλέ-ως 
2. Η κλητική του ενικού είναι όμοια με το θέμα (χωρίς κατάληξη): ὦ βασιλεῦ 
      3. Το ε που απομένει στο θέμα μετά την αποβολή του υ συναιρείται με το ακόλουθο ε ή ι των καταλήξεων σε ει: οι βασιλέ-ες > βασιλεῖς 



	Οδοντικόληκτα ουδέτερα ακατάληκτα μονόθεμα σε -α (γεν. -ατος)
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Ασκήσεις

Να κλίνετε στο τετράδιό σας τα ουσιαστικά: ἡ πρᾶξις, ἡ  ἀκρόπολις, ὁ χαλκεύς, ὁ φονεύς, το σῶμα, το ἵδρυμα.
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